
Zápis ze zasedání obou školských rad při Obchodní akademii a VOŠS, Karasova 16, Ostrava – 
Mariánské Hory konané 14. 3. 2023 

Přítomni: Mgr. Lenka Waszutová, Mgr. Soňa Lenobelová, Mgr. Karla Končeková Kvardová, Ing. Magda 
Březná, Mgr. Zdenka Zamazalová, Rostislav Swiatek, Matěj Frňka, Klára Cigánková 

Omluveni: prof. Ing. Renáta Hótová, Dr., doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D., Bc. Martin Pražák, Vendula 
Klusková 

Hosté: PaedDr. Libor Lenčo, Mgr. Bc. Viktor Csölle, Ing. Mgr. Radmila Kosturová 

Program: 

 1) Prezentace zprávy o činnosti a plnění úkolů příspěvkové organizace za rok 2022 

Ing. Mgr. Radmila Kosturová informovala členy obou školských rad o studijních oborech na OA a 
VOŠS, o počtech žáků – na OA – 456 žáků, na VOŠS – 128 studentů. Počet pedagogických pracovníků 
byl 39 na OA, 13 na VOŠS, 16 nepedagogických, celkem 68 zaměstnanců. 

Hospodaření – na celkových nákladech se nejvíce podílí mzdové náklady. Rok 2022 byl opět jedním 
z nestandartních období, tentokrát z důvodu válečného konfliktu na Ukrajině. Škola nabídla ubytovací 
kapacitu pro 70 uprchlíků z Ukrajiny. Pokoje musely být dovybaveny, do kuchyní byly pořízeny 
domácí spotřebiče.  

Největší položkou byla spotřeba energie. Co se týče energií měla škola v roce 2022 tyto náklady: na 
teplo 1 839 043 Kč, na elektřinu 606 259 Kč, na vodné 323 129 Kč. 

Ing. Mgr. Kosturová informovala o dotacích z MŠMT na přímé výdaje na vzdělávání, o neinvestičních 
příspěvcích zřizovatele, o neinvestičních dotacích z veřejných rozpočtů, o investičním příspěvku 
z rozpočtu zřizovatele. 

Největší položku vlastních příjmů z hlavní činnosti tvoří výnosy z prodeje služeb, tržby ze školného (na 
VOŠS) 776 100 Kč. 

Celkový výsledek hospodaření za rok 2022 činí 54 363 Kč. 

Ing. Kosturová hovořila o čerpání účelových dotací. Finanční prostředky na pomoc ubytovaným 
Ukrajincům činily 4 324 034 Kč, 45 000 Kč na výuku češtiny, 180 000 Kč na podporu rodilé mluvčí pro 
výuku angličtiny, 15 000 Kč na realizaci Regionální soutěže z práva, 24 000 Kč na konferenci „Zpátky 
do života“ na VOŠS,15 000 Kč na Dofe, 100 000 Kč na adaptační kurzy, na Erasmus + byla čerpána 
částka 2 132 561 Kč, dotace z rozpočtu statutárního města Ostrava   318 738 Kč na bilingvní výuku. 

Ing. Kosturová seznámila členy školských rad s mzdovými náklady. 

Za rok 2022 byla pořízena výpočetní technika za 1 322 588 Kč. 

Škola pronajímala tělocvičnu a jiné učebny za 212 035 Kč. 

Členům školských rad byly poskytnuty informace o peněžních fondech. 

V roce 2022 neproběhly ve škole žádné kontroly. 

 

 

 



2) Mgr. Bc. Viktor Csölle – navrhl členům školské rady při OA změnu v klasifikačním a školním řádu. 

Jedná se o tuto formulaci v Klasifikačním řádu – v části Získávání podkladů pro hodnocení a 
klasifikace v oddílu k je nově uvedeno:“ Pokud absence žáka v daném předmětu v příslušném 
klasifikačním období přesahuje 25%, může být žák na konci pololetí z daného předmětu 
nehodnocen.“ 

Další změna byla navržena v části III. Hodnocení a klasifikace chování žáků a výchovná opatření. 
Úprava spočívá v tom, že je vyjmenováno za co přesně bude udělen 2 stupeň z chování, 3 stupeň 
z chování, napomenutí třídního učitele, důtka třídního učitele, důtka ředitele školy. 

Úprava klasifikačního řádu byla přítomnými členy školské rady při OA jednomyslně schválena. 

Klasifikační řád platí od 1. 4. 2023. 

3) Ředitel školy PaedDr. Libor Lenčo seznámil členy obou školských rad se změnou vzhledem 
k ubytovaným Ukrajincům. Od 1. 7. bude dotovaná státem jen ohrožená skupina, pracující budou bez 
státní podpory. 

Ředitel školy PaedDr. Lenčo informoval o zasedání škol UNESCO, které bude škola organizovat           
2. 9. 2023. 

Hovořil o projektu Erasmus – o výjezdech žáků a vyučujících do zahraničí za odborným vzděláváním. 

Přijímací řízení ke studiu na OA proběhne 13.a 14. 4. 2023, je odevzdáno 322 přihlášek. 

Na VOŠS pokles studentů vyplývající z klesající demografické křivky. 

Škola neustále inovuje výpočetní techniku, buduje nové učebny a myslí na energeticky úsporná 
opatření. 

Ve spolupráci se SRPŠ vedení školy připravilo školní ples, byl ekonomicky úspěšný. 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Zdeňka Zamazalová, předsedkyně školské rady při OA 

 

 


